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JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2022. augusztus 25-én 09.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1.

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester

Jelen vannak: Hajnis Ferenc
Dósa Istvánné
Gyuricza Gergő

Hámori Imréné
dr. Szabó Leticia Ágnes

polgármester
alpolgármester
képviselő

képviselő

jegyző

Hajnis Ferenc polgármester:
Kőszőntőm a képviselőket és a jelenlévőket. Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi

tagból 4 fó jelen van, igy az ülés határozatképes és azt megnyitom.

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Gyuricza Gergő képviselőt.

A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal
elfogadta.

A képviselő-testület a javasolt napirendet 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az
alábbi napirendet tárgyalja:

Napirend
AKTUÁLIS NAPIRENDEK

l. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

2. Vác és Vidéke Vendéglátó Kft. 2022. szeptember l-től érvényes árajánlatának
elfogadásáról
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

3. Az étkeztetési ellátás nyersanyagköltségeiről és terítési díjáról szóló 912014. (XI.28.)
őnkormányzati rendelet módosításáról
Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

4. "Rétság agglomeráció szennyvízelvezetésének és tisztításának fejlesztése" 
megvalósításának érdekében fóldvásárlási lehetőség

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester (szóbeli előterjesztés)
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AKTUÁLIS NAPIRENDEK

912022. (VIII. 25.) jegyzőMnyv

I. Tájékoztatás az előző ülés óta telt fontosabb intézkedésekről, eseményekről

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

Hajnis Ferenc polgármester
Nagyon sok mindenről nem tudok beszámolni, a 4. napirendi ponttal kapcsolatban kellett tőbb
mindennek utána járnom, de azt majd mondom, ha oda érünk!
A Magyar Televíziónak volt Tolmácsról egy felvétele, amit az Ipoly Televízió forgatott. Én
nyilatkoztam, mint polgármester, Bogi a közösségi ház vezetője, a civil szervezetek 
nyugdíjas klub - részéről Bornemisza Sándorné és az óvodavezető Kiss Zsófia. Beszéltünk a
pályázatokról, az óvodáról, mi tőrtént a településünkön. Három-négy órát forgattak, amiből

majd két-három perces adás lesz. A héten lenne egy forgatás a Kossuth Rádióval is, de engem
a mai napig nem hívtak fól, hogy hogyan is történne a hangfelvétel. Ez egyébként a Szilva
Szombathoz fűződne. Szombatra egyébként is programom van. Ma délig eldől, hogy lesz-e
felvétel vagy nem!
Készülünk a szüreti felvonulásra, Bogi szervezi. Elég húzósak lesznek a költségek, zenekar
meg egyebek! Ismét jótékonysági lesz az óvoda és az iskola javára. Mondtam Boginak, hogy
beszéljen a szülői munkaközösséggel, hogy vállaljanak át 100.000 Ft-ot a zenekar
költségéből. Általában 400-S00e Ft szokott bejönni adományként. Most is október első
szombatján lesz, ami október l-re esik.
A honvédségi terület átadás-átvételével kapcsolatban Bódis ügyvéd úr megküldte az
észrevételeit a régi üzemanyag kút ügyében. Átküldtük Rétságnak, de ez idáig még semmi
válasz nem érkezett! Közben én beszéltem polgármester úrral, aki megígérte, hogy hamarosan
választ fogunk kapni. Szóba került az is, hogy én tudok egy olyan céget, akik be tudják
vizsgálni az üzemanyag tartályokat, kitakarítják, és szakvéleményt adnak arról, hogy a
továbbiakban mire lehet használni. A cég elérhetőségét megküldtem Mezőfi polgármester
úrnak, mert amennyiben ez a szakmai vélemény megvan, akkor minden további nélkül
átvehetjük a területet, csarnokokat.
Van-e valakinek kérdése?

Dósa Istvánné alpolgármester
A benyújtott pályázatokkal kapcsolatban van-e valami információ?

Hajnis Ferenc polgármester
Semmi! Hallottam olyan hangokat, hogy a TOP Plusz pályázat második fordulóját vissza is
vonták! Mi beadtuk időben. A Magyar Falu pályázatokról sincs semmi információm!
Ami még a fejemben van pályázati lehetőség az orvosi rendelönk felújítása! Szeptemberben
nyílik egy pályázat, ami október végéig nyújtható be. Felújítanánk a rendelőt kívül-belül!

Dósa Istvánné alpolgármester
Minek? Már harmadik éve lassan, hogy orvosunk sincs!

Hajnis Ferenc polgármester
Agyerekorvos az jönne!

Dósa Istvánné alpolgármester
És a másik miért nem?

Hajllis Ferenc polgármester
Mert még nincs neki praxisa!
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Dósa Istvánné alpolgármester
És mikor lesz? Másik orvos nem jöhet?

Hajnis Ferenc polgármester
Azért fogunk fizetni?

Dósa Istvánné alpolgármester
Ennek nem kellene?

912022. (VIII. 25.) jegyzőkönyv

Hajnis Ferenc polgármester
Nem, mert Rétság egészségügyi alapellátásához tartozunk! Annamária meg szeretné pályázni
a praxist, és az övé lenne.

Hámori Imréné képviselő

És miért nem pályázta még meg?

Hajnis Ferenc polgármester
Nem tudom, hogy kin múlik a praxis meghirdetése. Rétság városon vagy a régi doktornön!

Hámori Imréné képviselő

Értem!

Hajnis Ferenc polgármester
A gyerekorvos az jönne, de alapos takarítást kell csináltatnunk elöbb! A felújításra vonatkozó
pályázati eredmény - amennyiben a testület majd úgy dönt, hogy pályázunk - csak jövöre
lenne, addig lehet, hogy érdemes lesz kitakaríttatni! IOO%-ban támogatott a pályázat,
szerintem érdemes megpróbálni! Napelemekre, nyílászáró cserére és külsö szigetelésre
gondoltam. Ha dönteni kell, úgy is testület elé hozom! Azt sem tudom, hogy lehetséges lesz-e,
mert nekünk a posta is abban az épületben van! Ha felújítjuk a postát, akkor több bérleti díjat
kell kérnünk, ami nem biztos, hogy fog tetszeni a postának!

Dósa Istvánné alpolgármester
Pedig egyben kellene felújítani!

Hámori Imréné képviselő

Szerintem is!

Hajnis Ferenc polgármester
Akadálymentesítés már meg van, azt nem kell csinálni.

Gvuricza Gergőképviselő

A rétsági önkormányzatnak mi nem jelezhetjük, hogy már igényt tartanánk arra, hogy a
háziorvos kijáIjon?

Hajnis Ferenc polgármester
Hiába jeleznénk! Azért nem fizetnének, hogy kijáIjon hozzánk is!

Gvuricza Gergő képviselő

Akkor, hogy ÍJják ki a pályázatot a praxisra! Vagy, ha kérnénk tölük egy tájékoztató levelet,
hogyan ís áll ez az ügy?

Hajnis Ferenc polgármester
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Nekünk az orvosokkal kell tárgyalni! Jelenleg a doktornő úgy dolgozik, mint Rétság Város
alkalmazottja! Jobban járna a praxissal, mert akkor kapná az állami támogatást is!

Hámori Imréné képviselő

Hát, akkor kérje Ő, hogy írják ki!

Hajnis Ferenc polgármester
Ö is azon van, de nem tud előre lépni!

Hámori Imréné képviselő

Ertem!

A képviselő-testület elfogadja a polgármester tájékoztatását.

2. Vác és Vidéke Vendéglátó Kft. 2022. szeptember l-től érvényes árajánlatának
elfogadásáról

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

Hajnis Ferenc polgármester
Olvastátok az árajánlatot! Nagyon nem tudunk mit kezdeni vele! Eddig nem tudtunk díjat
emelni a vészhelyzet miatt, most van itt a lehetőségünk rá. Mi eddig is kifizettük a
vállalkozónak a tőbbletet. Borsosberény elfogadta?

dr. Szabó Letícia Ágnes ;egvző
Berényben már augusztus elején volt egy ülés, amin elfogadta a testület az árajánlatot, tegnap
pedig a térítési díjakat emelték meg.

Hámori Imréné képviselő

Van más választásunk?

Ha;nis Ferenc polgármester
Nincs!

Dósa Istvánné alpolgármester
Az óvodában van az ingyen ebéd, ahhoz nekünk hozzá kell járulnunk?

Hajnis Ferenc polgármester
Következő napirendi pont!

Hámori Imréné képviselő

Ha az étel minőségileg megfelel, akkor jól Fogadjuk el.

Dósa Istvánné alpolgármester
Van rá panasz?

Hajnis Ferenc polgármester
En nem hallottam, de nem lesz olyan közétkeztető, aki mindenkinek megfelel! Az biztos!
Évek óta velük dolgoztatunk!
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Hámorilm~néképv~dő

Így van!

Dósa Istvánné alpolgármester
Az, hogy az árak meg mennek fól, azt sajnos tapasztalhatjuk!

9/2022. (VII/.25.) jegyzókönyv

Hajnis Ferellc polgármester
Leírta az indokait, hogy nem azért akar emelni, mert emelni akar, hanem kénytelen!

Gyuricza Gergőképviselő

Igen, ezt tapasztaljuk mi is!

További hozzászólás, észrevétel. vélemény, kérdés, javaslat nem volt.

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki elfogadja a Vác és Vidéke Vendéglátó Kft. emelésre vonatkozó árajánlatát, kérem,
kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület a Vác és Vidéke Vendéglátó Kft. 2022. szeptember l-tól érvényes
árajánlatának elfogadása napirendet megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:

54/2022. (VIII.25.) Képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzata a 2022. évi étkeztetési szolgáltatásra
(óvodás gyermekek, iskolás gyermekek, szociális rászorulók és felnőttek

étkeztetése) 2022. január l. napjától 2022. december 31-ig teIjedő időszakra

a Vác és Vidéke Vendéglátó Nonprofit Közhasznú Kft. (1158 Budapest,
Bezsilla Nándor u. 2., Adószám: 23819706-2-42, Cégjegyzék szám: 01-09
354210) vállalkozóval megkötött szerződést 2022. szeptember l. napjától
módositja az előteIjesztett vállalkozási szerződés módosítás tervezetnek és a
vállalkozó által benyújtott árajánlatnak megfelelően.

Határidő: 2022. augusztus 31.
Felelős: polgármester

3. Az étkeztetési ellátás nyersanyagköltségeiről és térítési díjáról szóló 9/2014. (XI.28.)
önkormányzati rendelet módositásáról

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester

Hajnis Fere/lc polgármester
Sajnos csak tegnap tudtuk kiküldeni az anyagot, bocsánat a késésért! Körbe tudunk egyet
adni, hogy átnézze, aki esetleg nem tudta!
dr. Szabó Letícia Agnes jegvző
Slljnos ebben nincs benne, hogy eddig mennyit kértünk! Csak a módosított összegek
szerepelnek benne!

5



Tolmács Község Őnkormányzatának képvisefö-testüfete

Hajnis Ferenc polgármester
Felolvasom én, és nem lesz min vitázunk!

Hámori Imréné képviselő

Szerintem is!

9/2022. (VIII. 25.) jegyzökIJnyv

Hajnis Ferenc polgármester
Ugye van egy nyersanyag költség, amit a vállalkozó kiszámol, és nekünk azt kell
eldöntenünk, hogy mi mennyiért adjuk a gyerekeknek és a felnőtteknek az adagot. Tehát,
hogy mennyivel támogatjuk az étkeztetést! Az óvodás gyerekeknél szinte mindnél mi fizetjük
a teljes összeget, itt nem igazán számít, az iskolások és a szociális étkezők pedig fizessék a
nyersanyag költséget. Amit mi kapunk normatívát az államtól az nem elég arra, hogy
kijöjjünk belőle, tehát nekünk önerőből hozzá kell tennünk!

Hámori Imréné képviselő

Az sosem volt elég!

Hajnis Ferenc polgármester
Az óvodásoknál 700 Ft a nyersanyagnorma, a beszállítóí ár pedig lisa Ft, ami azt jelenti,
hogyakülönbözetet mi - önkormányzat - tesszük hozzá. Az iskolásoknál 920 Ft a
nyersanyagnorma, a beszállítói ár pedig 1250 Ft, a szociális étkezőknél 850 Ft a
nyersanyagnorma, a beszállítói ár pedig 1100 Ft, itt 800 Ft lenne a térítési díj, a vendég
étkezök esetében is 850 Ft a nyersanyagnorma és 1100 Ft a beszállítói ár, a térítési díj pedig
1100 Ft lenne. Szerintem a vendégétkezők fizessék meg a teljes összeget!

Hámori Imréné képviselő

Ha máshonnan hozza, akkor is fizetni kell a teljes összeget.

Hajnis Ferenc polgármester
Így beszéltíik meg Klárival, hogy legalább azt az árat fizessék meg, amennyit nekünk
leszámláz a beszállító. Kérdés, javaslat?

Gvuricza Gergőképviselő

Teljesen jó.

Hámori Imréné képviselő

Szerintem is!

Hajnis Ferenc polgármester
Nálunk ilyen táplálék allergiás gyerek szerintem nincs is!

Dósa Istvánné alpolgármester
Én sem emlékszem, hogy lenne ilyen gyerek.

Hajnis Ferenc polgármester
Biztosan nem fog tetszeni a szülőknek, de nem tudunk mit csinálni!

Hámori Imréné képviselő

Nem nagyon vagyok most képben a térítési díjakkal. Az óvodásoknak mgyenes, és az
iskolásoknak miért kell fizetni?
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Hajnis Ferenc polgármester
Ezt törvény írja elő, de Vali ezt jobban tudja!

912022. (VIII. 25.) jegyz6könyv

dr. Szabó Letícia Agnes jegyző
Itt a szociális étkezőkön van a hangsúly. Bár itt talán 5 fó van csak. Berényben sokan vannak,
és két éve nem volt dijemelés!

Hajnis Ferenc polgármester
A szociális étkezés eddig 570 Fl/adag volt és most 800 Ft lesz.

Hámori Imréné képviselő

Beszéltük ezt, hogy majd látjuk hogyan alakul az önkormányzat bevétele, és ha jól, tudunk
még adni támogatást!

Hajnis Ferenc polgármester
Azért lesznek rezsi kiadásaink ne aggódjatok! Lesz hova tenni szerintem a pénzt! Van-e
valakinek kérdése?

Gvuricza Gergőképviselő

Az általános iskolásoknak mennyit kell fizetni?

dr. Szabó Letícia Agnes jegyző
Ott a táblázat, és a táblázat legalsó sorában szerepel.

Hajnis Ferenc polgármester
A napi háromszori étkezők 920 Ft-ot fizetnek.

Dósa Istvánné alpolgármester
Ha csak ebédet kér valaki, annak 630 Ft-ot.

Gvuricza Gergőképviselő

Hány iskolásunk van?

Hajnis Ferenc polgármester
22 fő, abból talán a fele fizet! Mondjuk ebben nem vagyok teljesen biztos, lehet, hogy csak
kevesebbet fizetnek!

Dósa Istvánné alpolgármester
Azért a 920 Ft az nem kevés aszülőknek!

Gvuricza Gergőképviselő

Az sok!

Dósa Istvánné alpolgármester
Húzós lesz ez, ha belegondolok 20 nap két gyereknek az közel 40.000 Ft!

Hajllis Ferenc polgármester
De ehhez még mindig adunk mi is hozzá, önkormányzat!

Gvuricza Gergőképviselő

Csak ezt nem értem, hogy az egyik felének ingyenes a másiknak meg ennyit kell fizetni! Ez
nagyon kettős mércének tűnik!
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Hajnis Ferenc polgármester
De fizet az iskolás, de nem teljes összeget.

9/2022. (VIII. 25.) jegyzóMnyv

Gvuricza Gergő képviselő

Akinek nem jár automatikusan a támogatás, annak ne segítsünk be valamennyit?

Hajnis Ferenc polgármester
Szerintem ne! így is besegítünk! Vali, gyere már be légy szíves!

Vorák Lajosné szociális ügyintéző megérkezett az ülésterembe.

Hajllis Ferellc polgármester
Azt mond el nekünk, hogy az iskolai étkezés téritési díját hogyan kell fizetni aszülöknek?
Mítöl fiigg a díj?

Dósa Istvállllé alpolgármester
Jövedelem fiiggö?

Vorák Lajosllé szociális ügviméző
Az iskolában nem jövedelem fiiggö, hanem a háromgyerekeseknek van 50%-os kedvezmény.

Hajllis Ferellc polgármester
Ennyi? Níncs más kedvezmény?

Vorák Lajosllé szociális ügyintéző

Tartósan beteg gyerekeknek és gyermekvédelmi támogatott gyermeknek is van kedvezmény.

Hajllis Ferellc polgármester
Hány gyerekünk részesül ilyen kedvezményben?

Vorák Lajosllé szociális ügyilltéző

A háromgyerekesek vannak.

Dósa Istvállllé alpolgármester
Körülbelül a fele fizet, a fele nem?

Vorák Lajosllé szociális ügyintéző

Mindenki fizet, de van, aki csak a felét! Az iskolában már nincs olyan, hogy ingyenes, csak a
gyermekvédelmiseknek.

Hajllis Ferellc polgármester
J "o.

Gvuricza Gergőképviselő

A kétgyermekesek teljes összeget fizetnek.

Vorák Lajosllé szociális ügyilltéző

Igen.

Vorák Lajosné szociális ügyintéző elhagyta az üléstermet.
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Hámori Imréné képviselő

Havonta majdnem 40.000 Ft-ot önkormányzati támogatással.

9/2022. (VIII. 25.) jegyzőkönyv

Hainis Ferenc polgármester
Igen. Az a nyersanyag költség, legalább azt fizessék meg! Nekik fizetni kellene naponta 1.250
Ft-ot úgy, hogy még a konyhánk rezsije nincs is benne!

Hámori Imréné képviselő

A két gyerek után is adhatott volna az állam 30%-os támogatást! A két gyerek is gyerek!

Hajnis Ferenc polgármester
Azért ne rójjunk mindent az állam nyakába!

Dósa Istvánné alpolgármester
Magdi csak azt akarta ezzel mondani, hogy az óvodába ingyen esznek, az iskolában pedig
fizetni kell l

Hámori Imréné képviselő

De viszont a könyvekért már évek óta nem kell fizetni aszülőknekl

Hajnis Ferenc polgármester
Azért azt is vegyük figyelembe, hogy az iskolakezdési támogatást megemeltük!

Gvuricza Gergőképviselő

Azért engem az érdekelt, hogy tudjuk-e még támogatni a térítési dijakat.

Hajnis Ferenc polgármester
Ha lesz még ügy pénzünk, akkor nyilván az iskolás szülőket fogjuk támogatni!

További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt.

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki elfogadja, az étkezési ellátás nyersanyagköltségéről és térítési dijáról szóló 192014.
(XI.28.) önkormányzati rendelet módosítást az előterjesztettek szerint, kérem, kézfeltartással
szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattaI, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és
megalkotta a következő rendeletet:

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének8/2022.
(VIII.26.) önkormányzati rendelete

az étkeztetés nyersanyagköltségének és térítési díj ának módosításáról

(A rendelet ajegyzőkönyvmellékletét képezi.
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4. "Rétság agglomeráció szennyvízelvezetésének és tisztításának fejlesztése" 
megvalósításának érdekében fóldvásárlási lehetőség Elő/erjesztő: Hajnis Ferenc
polgármester

Ha;'lis Ferenc polgármester
Megkeresett minket a Nemzeti Fejlesztési Iroda, aki a szennyvíz projektet menedzseli.
Amikor készültek a szennyvízberuházással kapcsolatos tervek, akkor nekünk nyilatkoznunk
kellett, hogy két területnek - ami magán tulajdonban van és ahová az átemelők vannak
tervezve -, az őnkonnányzat megszerzi a tulajdonjogát. Most aktuálissá vált a dolog és kérték,
hogy ez valósuljon meg! Előzetes tervet küldtünk ki a testületi anyagban. Az egyik a Laco
partba Drajkó Endre területén van. Az önkonnányzatnak van ott egy árokrész és annak a jobb
oldalára kerülne egy 10 x 10 méter területü kialakítás, ahol az egyik átemelő lesz. Endre azt
mondta, hogy amennyiben az önkonnányzat vállalja a terület kialakításával járó összes
költséget ingyen az önkonnányzat tulajdonába adja. A végátemelő a Zarándok út jobb szélén
lenne kialakítva Rétság felé. Volt ott egy honvédségi kút, azzal egy vonalban terveztük a
telekhatárra. Ez a terület pedig Sirkó János és Féjáné Sirkó Andrea tulajdonában van.
A fekete leves most jön! Annak idején, amikor csinálták a Zarándok utat nem mérették ki
rendesen a területét és most 600 m2-en a Sirkóék tulajdonán halad át az út!

Hámori Imréné képviselő

Ajaj!

Ha/nis Ferenc polgármester
Sirkóék többször kérték már, hogy ezt rendezzük! Most érkezett el az idő, amikor ezt rendbe
kell tennünk, különben nem engedi a területére tenni az átemelőt, és azt máshova nem tudják
tenni! Ha megvesszük tőlük az út területét, akkor ők is ingyen a rendelkezésünkre bocsátják
azt a 10 x 10 méteres területet az átemlőnek. Annak idején, amikor megörökölték, a
hagyatékba 1.000 Ft I m2 áron vetették fól. Ettől ők se lejjebb, se föntebb nem mehetnek,
mert adózni kell majd utána, amit nem szeretnének. Én mondtam nekik, hogy szerintem
elfogadható az ár, de a testület fogja eldönteni! Az útrész külön helyrajzi számon szerepel, ez
a szerencsénk, legalább ezt nem kell külön méretni ! Legalább tiszta lenne az utunk! Ezt
rendezzük le! Egyébként úgy tudjuk kiméretni ezt a 10 x 10 méteres területet, hogy
határosnak kell lenni az önkonnányzati területtel.

Hámori Imréné képviselő

Szerintem ez elfogadható.

Hajllis Ferenc polgármester
Nem tudunk mit csinálni!

Gyuricza Gergő képviselő

A településrendezési tervet akaIjuk ehhez módosítani?

Hajnis Ferenc polgármester
Szeretnénk.

Gyuricza Gergő képviselő

Mert Dávid Martin megvett lentebb két házat, ahová majd szeretne építkezni, csatornára kötni
és az átemelőnek visszafelé kellene nyomni.

Hajllis Ferenc polgármester
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Ezt én nem tudom, hogy működik, de szerintem arra is meg van tervezve, bár nem biztos,
meg kell néznem!

Gyuricza Gergő képviselő

Mert az már külterület. Költségesebb, ha házi átemelőkkel kell megoldani. Lehet, hogy
lejjebb kellene tenni az a nagy átemelőt.

Hajnis Ferenc polgármester
Rengeteg házi átemelő fog kelleni! Zarándok úton az alsó részének mindenkinek.

Gyuricza Gergő képviselő

Igen, azt tudom.

Hámori Imréné képviselő

A telekhatárig fogják kiépiteni?

Gyuricza Gergő képviselő

Én is ezt akartam megkérdezni!

Hajnis Ferenc polgármester
Semmit nem tudok erről! Azt mondták, hogy mihelyt pontos számokat fognak tudni, mindent
kőzőlni fognak velünk! Azt tudom, hogy ennek az egész projektnek van őnereje, ezt az önerőt

megpályázták. Én úgy tudom, hogy az önkormányzatunknak meg senkinek nem kell
hozzájárulni ehhez! Azt is hallottam, hogy a kivitelező már megvan, még a rendes tervek
elkészitésére kell közbeszerzést kiirni.

Gyuricza Gergő képviselő

Arra majd figyelni kell, hogy az utat majd jól tömöritsék vissza a javitási munkák előtt, hogy
ne süllyedjen meg!

Hajnis Ferenc polgármester
Az meg fog süllyedni, akárhogy tőmöritik! Ezt most mondom! Én nem ettől félek! Most még
az az információ, hogy elvileg kezdődik a beruházás, de szerintem nem fog! Ha az uniós
pénzek csak tavaszra jőnnek, itt ősszel nem kezdik meg a beruházást! Ennek 6,5 milliárd
forint a bekerülési költsége! Nem csak Rétság, Bánk és Tolmács van benne, hanem
Drégelypalánk, Hont, illetve ez a régió.

Hámori Imréné képviselő

Reméljük, hogy olyan nem lesz, hogy elkezdik aztán félbe marad.

Hajnis Ferenc polgármester
Azt azért nem hiszem!

Dósa Istvánné alpolgármester
Bármi előfordulhat! Ott a rétsági uszoda.

Hajnis Ferenc polgármester
Maradjunk a tárgynál! Az útrészt meg kellene vásárolnunk és megkapnánk az átemelő helyét
ingyen! Nyilván lesznek költségeink, mert a fóldmérőt ki kell fizetnünk. Jegyző asszony utána
járt, és úgy néz ki, hogy nem kell meghirdetnünk a fóldrészt, mert közérdeket szolgál.
Különben meg kellene, mivel külterület.

II
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Dósa Istvánné alpolgármester
Gondolom két külön szerződést kell készíteni a két földrészre.

912022. (VII/.25.) jegyzőkdnyv

Hajnis Ferenc polgármester
Igen. Itt van Rétságon egy ügyvéd asszony, majd azzal megcsináltatjuk. Ezt meg kell
járatnunk a megyén is, de ezt majd intézzük!

További hozzászólás. észrevétel. vélemény. kérdés. javaslat nem volt.

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki egyetért az útrész megvásárlásával és, hogy a két átemelő területét ingyenesen
önkormányzati tulajdonba vegyük, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület a "Rétság agglomeráció szennyvízelvezetésének és tisztitásának
fejlesztése" - megvalósításának érdekében földvásárlási lehetőség napirendet megtárgyalta, és
4 ígen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő

határozatot:

5512022. (VIII.25.) Képvíselő-testületihatározat

Tolmács Kőzség Önkormányzatának képviselő-testülete a "Rétság
agglomeráció szennyvízelvezetésének és tisztításának fejlesztése" 
megvalósításának érdekében saját tulajdonába kívánja venni a Tolmács
288/5 helyrajzi számból kimérettetett 100 m2 területet, melyet a tulajdonos
ingyenesen az őnkormányzat tulajdonába kíván adni.
Szintén a beruházás érdekében szükséges önkormányzati tulajdonba venni a
Tolmács 03911 helyrajzi számú területből kimérettetett 100 m2 területet,
melyet a tulajdonos ingyenesen átad az őnkormányzatnak, amennyiben a
Tolmács 039/3 helyrajzi számú 604 m2 saját használatú utat megvásárolja.
Ezt a területet az önkormányzat 1.000 Ftlm2 áron kivánja megvásárolni,
melynek teljes összege 604.000 Ft.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a megvásárolni
kívánt ingatlanok területének kimérésére földrnérőnek megbízást adjon, a
telekalakítási eljárást folytassa le, valamint, hogy az adásvételi szerződések

megkötéséről intézkedjen.

Határídő: azonnal
Felelös: polgármester

Dósa Istvánné alpolgármester
Hogy került az út az ő földjükre?

Hajnis Ferenc polgármester
Úgy, hogy annak idején nem mérték ki! Szász László polgármester nekem dicsekedett, hogy Ő

intézte el, hogy legyen aszfaltos út Rétság és Tolmács között, de sajnos elfelejtette
földmérővel kiméretni, így most ez nekünk pénzbe fog kerülni.
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Dósa Istvánné alpolgármester
Csak azért, mert régen is volt ott út! Ott mindig is volt fóldút!

Hajnis Ferenc polgármester
Mondom, megcsinálták az utat és nem mérették ki előtte!

912022. (VIII. 25.) jegyzőkönyv

Gvuricza Gergőképviselő

Az mikor fog kiderülni, hogy milyen kőltségei lesznek acsatomázásnak?

Hajnis Ferenc polgármester
Amikor elkészült. Szerintem elviszik a telekhatárig, és mindenki eldőnti, hogy ráköt, vagy
nem köt rá. Úgy, mint a vizet és gázt annak idején!

Dósa Istvánné alpolgármester
A vizet nem vitték el a telekhatárig, azt nekünk kellett bevezettetni az úttól!

Hajnis Ferenc polgármester
Gergő, egyébként hogyan szokták ezt csinálni?

Gvuricza Gergőképviselő

A beállásokat ilyenkor már kiépítik, de hogy abeállásokra rákössenek, arra külön kémek
terveztetést, és onnantól a kivitelezés már mindenkinek a saját költsége lesz.

Hajnis Ferenc polgármester
Ebbe biztos vagyok, hogy az már saját költség lesz!

Dósa Istvánné alpolgármester
És akinek átemelő kell azt ki építi be?

Hajnis Ferenc polgármester
Szerintem azt is magadnak kell! Ne gondolj egy nagy dologra! Nekem most aszikkasztóhoz
is átemelö nyomja fó\.

Dósa Istvánné alpolgármester
Én nem értek hozzá, ezért érdeklődök, mert a fél falunak fog kelleni átemelő!

Gvuricza Gergőképviselő

Szerintem a beállásokat nem fogják elvinni a telekhatárig!

Dósa Istvánné alpolgármester
Pedig jobb lenne, mert befejezik a kiépítést és kezdi mindenki újra fóltúmi a közterületet!

Hajnis Ferenc polgármester
Szerintem 200.000 Ft-ra biztosan lehet számolrn mindenkinek!

Hámori Imréné képviselő

Lesz olyan, aki elkészíti majd a terveket hozzá?

Hajnis Ferenc polgármester
Vannak tervezők, lesz, aki megcsinálja majd!

Hámori Imréné képviselő
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Azelőtt, amikor előtakarékoskodtunk rá, már akkor 250.000 Ft-ot gyűjtöttünk össze!

Hainis Ferenc polgármester
Sokan kérdezik, hogy lesz ennek a menete, de én sem tudom még! Mihelyt megtudok valami
biztosat, akkor megosztom, hogy lássák és tudják az emberek is!

További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt.

További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszőnte a jelenlétet és a nyílt
ülést lezárta.

K.m.f.

Ajegyzőkönyv hiteles.

Gyuricza Gergő

képviselő
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